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Herrasmannin asukastilaisuus 

Aika    6.6.2023 klo 17.30–19.00 

Paikka   Teams   

Läsnä   suunnitteluhortonomi Anniina Saimakoski 

   suunnittelukonsultti Niina Mensonen (Sweco Finland Oy) 

   vuorovaikutussuunnittelija Pauliina Kivineva 

   ympäristösuojelutarkastaja Hanna Seisto 

kaupunginpuutarhuri Kirsi Kujala 

1. Esitys 

Lahden kaupungin suunnitteluhortonomi Anniina Saimakoski esittelee suunnittelun 

lähtökohtia: 

• Suunnittelualueena uimarannan alue. Esimerkiksi parkkipaikka tai niemen 

kärki ei osu suunnittelualueeseen. 

• Suunnittelun lähtökohtana se, että nurmialue ei kuivu kunnolla, suunnittelulla 

pyritään parantamaan nurmen kuivumista ja siten sen käyttömukavuutta. 

Lisäksi hiekka-alueen kunnostus ja pääraitin sekä valaistuksen uusiminen. 

• Suunnittelu vuoden 2023 aikana ja kunnostustyöt tavoitteena tehdä 2024.  

• Nykyiset uimakopit ovat kunnoltaan ok. Penkit, roska-astiat ja infotaulut ovat 

nähneet parhaat päivänsä, ja niitä tullaan uusimaan. Leikkialue säilytetään 

sellaisenaan 

• Hiekka-alueella on nurmettuneita alueita ja on huonossa kunnossa. Hiekka-

aluetta tullaan parantamaan.  

Niina Mensonen (Sweco Finland Oy) esittelee idealuonnosta: 

• Uusille kiinteille kalusteille tehty tilavarauksia (esim. kiinteät aurinkotuolit). 

Nuotiopaikat säilyvät sellaisenaan. Metsänreunaan ei mennä koskemaan. 

• Esteetön yhteys rantaan pysäköintipaikalta 
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• Uusittava nurmialue: uutta painannetta, kuivatusratkaisuja. Uutta puustoa alueelle on 

mietitty, varsinkin raitin reunaan varjostamaan. Mahdollisesti ehdotetaan pääraitin 

siirtoa lähemmäs aurinkonurmea, jolloin saataisiin leirintäalueen puolelle enemmän 

nurmialuetta, johon voisi siirtää valaistusta. 

• Luonnoksessa ehdotetun pyöräpysäköinnin sijainti on vielä viitteellinen, ja voi 

muuttua.  

 

2. Ennakkokysymykset 

Olisiko talviuinti mahdollisuutta? Jos on niin sekä kahlaamalla kuten porvoossa 

tekolammessa, sekä kunnon portaat ( ei tikapuita) kuten Tampereella kaikissa 

talviuintipaikoissa 

V: Ranta on matala pitkälle, joten talviuinnin järjestäminen ei ole mahdollista. 

Alueella on ollut aikanaan iso laituri saunojen jälkeen, voisiko tuonne saada uuden laiturin? 

V: Varsinaiselle uimarannalle ei ole mahdollista ainakaan tässä vaiheessa toteuttaa laituria, 

koska ranta on matala pitkän matkaa. Saunoihin liittyvä laituri on erikseen, ja voidaan tutkia 

olisiko se mahdollista toteuttaa myöhemmin rannan sille suunnalle laiturirakenne. 

Kaiken autoliikenteen vähentämiseksi toivoisin lämpimästi ja pikaisesti Mankeli asemaa 

uimarannan tuntumaan. Olisi helppo tulla ostarilta päin uimaan ja miksei kauempaakin tai 

karavaanareidenkin käväistä kaupoilla pikaisesti ja helposti ilman autoa.  

V: Lähin Mankeli-asema on tällä hetkellä Alasenkadulla. Jos verkostoa laajennetaan, otetaan 

tämä toive huomioon. 

Olisiko uimarannalle mahdollista saada lapsille erilaisia vesileikkeihin liittyviä laitteita. 

Esimerkiksi pienille vesiliukumäki ja vähän isommille jotain pumppulaitteita, joilla puuhailla 

vedensiirtojuttuja. Lisäksi kelluva laiturilautta ankkuroituna sopivan syvään veteen, jotta 

isommat lapset voivat hyppiä ja kehittää sukellustaitojaan.  
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V: Herrasmannin uimarannalla ei ole uimavalvontaa, joten hyppylautta tai vesiliukumäki 

rantaveteen eivät ole mahdollisia. Erilaiset vesileikkeihin liittyvät rakenteet on haastava 

toteuttaa ilman erillisen pumppaamon rakentamista ja se on kallis ratkaisu. 

Jääkö koirien uimaranta käyttöön- muokataanko sitä?  

V: Jää käyttöön. Tämä suunnittelu ei koske tätä aluetta.  

 

3. Kysymykset ja vastaukset 

• Suunnitelma oli hyvän oloinen ja siinä viehätti se, että rantaa lähdetään 

maisemoimaan puustolla. Tämä toimisi samanlaisella mallilla kuin 

yksityisrakentamisen puolella. Kysymys: Kun ylälaidan [rannan pohjoisosa] sanottiin 

päättyvän metsään, niin nykyään siinä ei ole metsää. Voisiko puiden istutusta jossain 

kohtaa laajentaa kaupungin saunojen suuntaan? 

o Kyseessä oleva alue ei kuulu tämän hankkeen suunnittelualueeseen. Saunan 

ympärystä on tällä hetkellä vuokra-aluetta. 

 

• Onko tulossa uusia leikkivälineitä tai aikuisten urheiluvälineitä? 

o Ei ole tulossa. Nykyinen leikkipaikka säilyy, ja tarkoitus on tuoda uusia 

penkkejä ja esimerkiksi kiinteitä aurinkotuoleja loikoiluun. 

 

• Miksi tämä ei ole valvottu uimaranta? 

o Liikuntapalvelut vastaavat asiasta ja päätökset tehdään käyttäjämäärien 

mukaan. Tällä hetkellä virallisia uimarantoja on 6 kappaletta EU-tasoisia 

uimarantoja. Palveluverkon tarkastelua on tämänkin suhteen tehty, mutta 

harvaa paikkaa pystytään uimaranta-tasossa pitämään.  

 

• On toivottu parempia opasteita, joten parannetaanko niitä nyt? 

o Opastusta varmasti tarkastellaan suunnittelun yhteydessä.  
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• Onko grillauskatosta tulossa? 

o Ei ole ollut puhetta asiasta, nykyiset nuotiopaikat pidetään. Ja rannan 

läheisyydessä on laavu. Esteetön kulku yhdelle nuotiopaikoista suunnitteilla. 

 

• Paljonko kävijöitä rannalla on? 

o Ei dataa juuri käsillä, mutta ei taida olla edes top 10 joukossa. Toki 

kunnostuksen mukana kävijämäärä saattaisi kasvaa. 

 

• Suunnittelualueen itäpuolella on kaupungin grilli-/istuskelupaikkoja, joissa on 

katokset. Ne ovat aika huonossa kunnossa, olisiko niitä tässä yhteydessä mahdollista 

korjata tai uusia? 

o Ei kuulu tähän hankkeeseen, mutta vuotuisessa katselmuksessa on sovittu, 

että tulikatos purettaisiin. Muut jäävät paikoilleen.  

 

• Ilmoitustaululla päiväämätön info, että rannalla on sinilevää, kuinka usein näitä 

päivitetään? Kuinka usein ilmenevä ongelma levä on? 

o Rannoilla on vielä viimevuotisia tietoja mutta luultavasti lähiaikoina 

päivitetään. Levän ilmeneminen on rannasta ja kesästä ja kesän säästä 

riippuvaista. 

 

• Leirintäalue laajentaa vieressä, niin käyttäjiähän voi tulla kymmenittäin lisää. 

o Se voi olla. Uimarannat ovat kaikille avoimia. 

 

• Onko uusi parkkialue riittävän suuri, näytti aika isolta? 

o Nyt on ensimmäinen kesä, kun alue on kunnolla käytössä, joten kesän aikana 

se nähdään. Pyöräparkkeja ollaan myös lisäämässä alueelle.  

 

• Olisiko mahdollista saada yleinen suihku? 

o Ei varmaankaan tälle alueelle, kun tarvittaisiin vesilinja ja pumppu. Olisi iso 

investointi. 
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• Aikataulu, onko kesällä 2024 uudistettuna käytössä? 

o Kunnostukset tehdään ensi kesänä -24, sitten selviää, että onko tämä 

uimakäytössä ensi kesän aikana, kun tiedetään tarkka aikataulu ja että 

päästäänkö aloittamaan jo keväällä. 

 

• Suunnitelma vaikuttaa hyvältä ja hyvä jos kosteusongelmasta päästään. Joskus 

rannalla oli pitkä laituri, josta pääsi hyppimään, olisiko sellainen mahdollinen? 

o Tätä sivuttiin ennakkokysymyksissä mutta mahdollisuutta kartoitetaan. 

 

• Onko muille uimarannoille tarkoitus tehdä jotain? Tuleeko uusia rantoja? 

o Kaustinniityn uimarannan kunnostus myös suunnitteilla. Ei taiota uusia rantoja. 
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